

Zeitschrift: Mitteilungen aus dem Gebiete der Lebensmitteluntersuchung und Hygiene = Travaux de chimie alimentaire et d'hygiène
Herausgeber: Bundesamt für Gesundheit
Band: 88 (1997)
Heft: 2

Inhaltsverzeichnis

Nutzungsbedingungen

Die ETH-Bibliothek ist die Anbieterin der digitalisierten Zeitschriften. Sie besitzt keine Urheberrechte an den Zeitschriften und ist nicht verantwortlich für deren Inhalte. Die Rechte liegen in der Regel bei den Herausgebern beziehungsweise den externen Rechteinhabern. [Siehe Rechtliche Hinweise.](#)

Conditions d'utilisation

L'ETH Library est le fournisseur des revues numérisées. Elle ne détient aucun droit d'auteur sur les revues et n'est pas responsable de leur contenu. En règle générale, les droits sont détenus par les éditeurs ou les détenteurs de droits externes. [Voir Informations légales.](#)

Terms of use

The ETH Library is the provider of the digitised journals. It does not own any copyrights to the journals and is not responsible for their content. The rights usually lie with the publishers or the external rights holders. [See Legal notice.](#)

Download PDF: 02.02.2025

ETH-Bibliothek Zürich, E-Periodica, <https://www.e-periodica.ch>

Inhalt – Sommaire

	Seite Page
Originalarbeiten – Travaux originaux	
<i>Thomas M. Lüthi</i> : Food and waterborne viral Gastroenteritis: a review of agents and their epidemiology	119
<i>Marco Jermini, Fabio Domeniconi und Mario Jäggli</i> : Hygienezustand in der häuslichen Verpflegung: Eine Risikoanalyse	151
<i>Esther Köppel, Markus Stadler, Jürg Lüthy und Philipp Hübner</i> : Sensitive Nachweismethode für die gentechnisch veränderte Sojabohne «Round-up Ready TM »	164
<i>Jacques Olivier Bosset, Pius Eberhard, Peter Gallmann, Roland Gauch und Robert Sieber</i> : Vorkommen und Verhalten von Dimethylsulfid und Dimethyldisulfid in erhitzter Milch und Vergleich verschiedener GC-Dektoren	176
<i>Urs Schlegel, Christopher Hohl and Christoph Bürgi</i> : Determination of basic and quarternary ammonium preservatives in cosmetics with HPTLC in combination with HPLC and colorimetry	191
<i>Urs P. Buxtorf, Ruedi Camenzind, Rico Gerber, Peter Meier, Erhard Walter und Karl Zürcher</i> : Validierung von Methoden für das Schweizerische Lebensmittelbuch	202
Bücher – Livres	
<i>J.-Cl. Favier, J. Ireland-Ripert, C. Toque et M. Feinberg</i> : Répertoire général des aliments, table de composition	209
<i>M. Lamand, J.-Cl. Tressol, J. Ireland-Ripert, J.-Cl. Favier et M. Feinberg</i> : Répertoire général des aliments, tome 4, table de composition minérale	210
<i>J. Adrian, N. Adrian et K. Harper</i> : Dictionnaire agro-alimentaire	211
<i>G. Eisenbrand und P. Schreier (Hrsg.)</i> : Römpp Lexikon, Lebensmittelchemie	213
Informationen – Informations	
Chemical Reactions in Foods III	215
In Vino Analytica Scientia	216
Schweizerische Gesellschaft für Lebensmittel- und Umweltchemie	217
Société suisse de chimie alimentaire et environnementale	218

Contents

	Page
Original Papers	
<i>Thomas M. Lüthi</i> : Food and waterborne viral Gastroenteritis: a review of agents and their epidemiology	119
<i>Marco Jermini, Fabio Domeniconi and Mario Jäggli</i> : Food safety at home: a hazard analysis	151
<i>Esther Köppel, Markus Stadler, Jürg Lüthy and Philipp Hübner</i> : Sensitive method for the detection of the genetically engineered soy bean «Round-up Ready™»	164
<i>Jacques Olivier Bosset, Pius Eberhard, Peter Gallmann, Roland Gauch and Robert Sieber</i> : Occurrence and behaviour of dimethylsulfide and dimethyldisulfide in milk by heat treatment and comparison of various GC-detectors	176
<i>Urs Schlegel, Christopher Hohl and Christoph Bürgi</i> : Determination of basic and quarternary ammonium preservatives in cosmetics with HPTLC in combination with HPLC and colorimetry	191
<i>Urs P. Buxtorf, Ruedi Camenzind, Rico Gerber, Peter Meier, Erhard Walter and Karl Zürcher</i> : Validation of methods for the Swiss «Food manual»	202
Book Reviews	
<i>J.-Cl. Favier, J. Ireland-Ripert, C. Toque et M. Feinberg</i> : Répertoire général des aliments, table de composition	209
<i>M. Lamand, J.-Cl. Tressol, J. Ireland-Ripert, J.-Cl. Favier et M. Feinberg</i> : Répertoire général des aliments, tome 4, table de composition minérale	210
<i>J. Adrian, N. Adrian et K. Harper</i> : Dictionnaire agro-alimentaire	211
<i>G. Eisenbrand und P. Schreier (Hrsg.)</i> : Römpp Lexikon, Lebensmittelchemie	213
Information	
Chemical Reactions in Foods III	215
In Vino Analytica Scientia	216
Swiss Society of Food and Environmental Chemistry	217